



## 《大江報》

《大江白話報》於 1910 年 12 月 14 日於漢口創刊，是湖北革命團體創辦的第二個機關報；次年 1 月 31 日，刪去「白話」二字，改稱《大江報》。《大江報》用文言文，每日出紙兩大張，以「提倡人道主義，發明種族思想，鼓吹推倒滿清罪惡政府」為辦報宗旨。

至 1912 年 8 月 8 日，《大江報》遭到黎元洪副總統下令軍警查封而停刊。

民國的誕生



## *Dajiang Bao*

The first issue of *Dajiang Vernacular News* was published on 14 December 1910. It was the second agency news publication founded by the revolutionary groups of Hubei. On 31 January of the next year, the word “vernacular” was removed and the newspaper was renamed *Dajiang Bao*. *Dajiang Bao* was written in classical Chinese, and two double-page spread sheets were published on a daily basis. It had the objective of “promoting human rights, inventing nationalist ideas, and advocating the overthrow of the sinful Manchurian Qing Government”.

On 8 August 1912, the publication of *Dajiang Bao* was banned by a military order of the Vice President, Li Yuanhong, and the agency was closed down.